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Een aantal jaar geleden is in het kader 
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Het is tijd voor vervanging van de 
speeltoestellen in de Lijsterstraat. De 
gemeente Haarlem heeft de omwonenden

NIEUWSBRIEF

Van de redactie…
Beste wijkbewoners,

Wat leuk dat u de wijkkrant leest. Zo blijft u op de hoogte 
van wat er in onze wijk en in Haarlem speelt.
We vinden het fijn om te melden dat er in onze eigen 
buurt mooie dingen gaan gebeuren. De Koningin 
Emmaschool gaat het voorplein anders inrichten. Er komt 
onder andere meer aandacht voor groen. De Lijsterstraat 
krijgt nieuwe speeltoestellen en in de buurttuin op de 

Rijksstraatweg/hoek Vergierdeweg wordt hard gewerkt 
om hem mooi en schoon te houden.
Verder kunnen we melden dat onze jaarvergadering van 
8 maart jl. goed is bezocht. Tijdens deze vergadering 
hebben twee sprekers een presentatie gehouden over de 
‘energietransitie’.

Vanuit de gemeente valt te lezen, dat zij haar 
participatiebeleid aanpast. Deze aanpassing moet er 
onder andere voor zorgen dat meer inwoners meedenken 
over en deelnemen aan initiatieven en activiteiten die 
Haarlem leefbaarder, veiliger en groener maken. Wat 
participatie inhoudt, leest u in het interview met Claudia 
Tempelman.

Ook zijn er weer ontwikkelingen rond het project Skaeve 
Huse waarover we u informeren.
Rest ons alleen nog om u een hele fijne zomervakantie 
te wensen. Wij hopen u na de zomervakantie een keer 
te ontmoeten op de tweede woensdag van de maand 
tijdens onze wijkraadvergadering.

Veel leesplezier.
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De Koningin Emmaschool gaat 
het grote voorplein vernieuwen. 
Een functioneel schoolplein 
met veel tegels is niet meer 
van deze tijd. Vergroenen 
van schoolpleinen is wat 
tegenwoordig de klok slaat. 

Wat dat inhoudt hebben wij gevraagd aan Niels Meijer 
en Patrick Wilders. Een dubbelinterview met beide 
mannen.

WIE IS WIE?
Ik ben Patrick Wilders, sinds 2020 leerkracht op de 
Koningin Emmaschool. Zelf woon ik in de Indische 
buurt-Noord met mijn vrouw en onze dochter van 12 
jaar.

Ik ben Niels Meijer, geboren in Santpoort maar trotse 
inwoner van Haarlem. Wonend in Dietsveld-Vogelbuurt. 
Getrouwd met Marlien en we hebben twee kinderen. 
Ik ben directeur van de Johan Cruyff Foundation. 
Daar hebben we als doel om kinderen wereldwijd te 
ontwikkelen door sport en spel. Zie ook
https://www.cruyff-foundation.org/. Ik kom zelf uit de 
sport (voormalige professioneel basketballer) en heb 
kunnen ervaren dat sport een universele taal is die zorgt 
voor verbinding, gezondheid, sociale ontwikkeling en 
vriendschappen. Dit mag ik nu nog steeds in praktijk 
brengen door de legacy van Johan Cruijff voort te zetten 
met een enorm gedreven team en veel vrijwilligers.

WAT HOUDT HET PROJECT 'ONTWIKKELING 
SCHOOLPLEIN' IN? 
Niels vertelt dat de Koningin Emma School bezig is met 
het renoveren en vernieuwen van de schoolpleinen. Het 
binnenplein en het kleuterplein hebben al een make over 
gehad. Nu is het de beurt aan het grote voorplein. Het 
idee is om samen met een werkgroep van docenten, 
gemeente, buurtbewoners, betrokken ouders en 
natuurlijk de kinderen tot een concept te komen voor 
een nieuw schoolplein. Hierbij willen we zoveel mogelijk 
rekening houden met alle doelgroepen. Dus uiteraard 
moet het een veilige sport- en speelplek worden voor 
de kinderen. Maar we willen ook rekening houden met 
het groen, warmte/klimaat maatregelen, jongeren, 
buurtbewoners, bewegend leren en naschoolse opvang.
Patrick vult aan dat niet alleen de school maar ook de 
buurt en gemeente uitgenodigd zijn/worden om mee te 
denken over groene initiatieven.

WAAROM ZIJN JULLIE BIJ HET PROJECT 
BETROKKEN?
Patrick: Ik ben betrokken bij dit project omdat ik de 
leerlingen van de school, maar ook de bewoners van de 
buurt een plek gun waar iedereen veilig en met plezier 
kan spelen, leren, tot rust kan komen en trots kan zijn 
op iets moois en unieks in de buurt. Iedere buurt heeft 
speelpleinen en schoolpleinen. In de buurt waar ik woon 
is ook een plein. Door de inrichting en door het gebrek 
aan speel- en ontspanplekken wordt de potentie niet 
volledig of goed benut. Regelmatig ontstaat er ’s avonds 

een onprettige sfeer op het plein. Wanneer er een plein 
komt waar iedereen zich veilig en betrokken bij voelt 
en kan spelen en ontspannen, zal er een gezellige en 
prettige sfeer blijven
Niels: Binnen de Johan Cruyff Foundation hebben wij 
een project genaamd Schoolplein14. Hierbij maken 
we schoolpleinen uitdagender om te bewegen. Want 
zoals Johan Cruijff altijd zei: “Buitenspelen zou een 
vak op school moeten zijn”. Zie ook https://www.
cruyff-foundation.org/wat-we-doen/inrichting-sportieve-
buitenruimte/schoolplein-14/. We hebben dus best 
wat kennis en ervaring als het gaat over het inrichten 
van een nieuw plein. Maar bovenal ben ik betrokken 
omdat mijn kinderen op de Koningin Emma School 
zitten en het een zeer warme en leuke school is die 
ik graag een handje help. Mooi om te zien dat we dit 
samen doen met een aantal gepassioneerde docenten, 
buurtbewoners en zelfs de gemeente die vanaf het 
begin betrokken is. Alles onder bezielende leiding van 
Nanda Klaassen, de directeur van de school.

WAT IS HET DOEL VAN HET PROJECT?
Patrick: Een leuk, leerzaam en groen schoolplein voor 
iedereen. Een plein waar iedereen met elkaar respectvol 
samen kan zijn om te spelen en tot rust te komen.

Niels: Het doel is uiteindelijk te komen tot een nieuw 
beweegvriendelijk, groen, aantrekkelijk schoolplein. 
Wat een ontmoetingsplek zou moeten zijn voor de hele 
wijk. En waarbij het multi-inzetbaar is voor de school, de 
opvang en andere activiteiten.

IN WELKE FASE BEVINDT HET PROJECT ZICH?
Patrick: Op dit moment is er een schets gemaakt 
van een schoolplein met realistische wensen van de 
leerlingen van de Koningin Emmaschool. Wanneer deze 
schets haalbaar is, op praktisch en financieel gebied, 
komt een volgende fase in zicht.

Niels vult aan dat de werkgroep nu een paar keer 
bij elkaar gekomen is en vooral alle wensen van alle 
stakeholders heeft geïnventariseerd. Natuurlijk telt de 
mening van de kinderen extra zwaar 😉. Dit gaan we 
nu uitwerken in een aantal abstracte concepten en 
hierbij gaan we binnenkort nog meer buurtbewoners 
betrekken zodat dit echt een plein wordt van iedereen. 
Daarna kunnen we dit hopelijk z.s.m. uitwerken in een 
realistisch plan en hopelijk ligt het plein er snel.

HOE EN WANNEER WORDEN DE OMWONENDEN 
ERBIJ BETROKKEN?
Patrick en Niels: de bewoners en de jongeren worden 
uiteraard betrokken. We hebben het idee om nog ergens 
dit jaar een bewonersavond te initiëren waarbij ook de 

bewoners, jongeren en kinderen uit de wijk nog eens 
hun input kunnen leveren op het plan. Mooi om te zien 
dat nu al veel betrokkenen uit de wijk zelf komen met 
ideeën.

WELK DROOMBEELD HEB JIJ BIJ HET NIEUW TE 
MAKEN SCHOOLPLEIN?
Patrick: Dat is een plek waar leerlingen van de Koningin 
Emmaschool en de buurtbewoners overdag kunnen 
spelen, leren, ontdekken, verbazen en ontspannen in een 
groene omgeving. Een plein waar de iedereen trots op 
is zodat ze met respect omgaan met de speeltoestellen 
en de natuurlijke elementen op het plein.

Niels: Mijn droombeeld is dat dit een plein wordt voor 
iedereen. Dat er een mooie balans is tussen groen en 
sport/spelen. Waarbij er zowel tijdens als na school 
programmering is voor de kinderen en jongeren. En 
waarin ook volwassenen en ouderen de weg weten te 
vinden naar het plein en jong en oud elkaar ontmoeten. 
En als ik echt mag dromen zou dit een voorbeeld plein 
moeten zijn in NL waarbij er mogelijkheden zijn voor 
klimaatmaatregelen als bijvoorbeeld een waterreservoir 
onder het plein.

OVER 10 JAAR, WAT HEEFT ZICH DAN ALLEMAAL 
AFGESPEELD OP EN ROND HET SCHOOLPLEIN ALS 
HET AAN JOU LIGT?
Patrick: Het schoolplein staat dan bekend als het 
mooiste, prettigste en gezelligste plein van de buurt, 
waarover iedere leerling later tegen hun eigen kinderen 
blijft praten. Een plein waar ruimte is
voor de natuur, een plein dat bijdraagt aan het 
verminderen van hitte en wateroverlast. En een plein 
waar soms een gezellig buurtfeest gehouden kan 
worden. Een plein waar iedere bezoeker vol trots en 
waardering rondloopt.

Niels: Over 10 jaar ziet het plein er nog steeds uit zoals 
na de dag dat het geopend is. Want de bewoners, 
school, kinderen en jongeren zijn er zo trots op dat er 
geen vernielingen zijn en alles goed wordt onderhouden. 
Verder zijn er misschien wel nieuwe stakeholders bij 
gekomen. Een buurtsportcoach die zijn werk doet 
op het plein. Sportverenigingen die les geven in het 
weekend en jongeren en ouderen die samen het groen 
onderhouden.

Dat lijkt mij een mooie 
droom en ik hoop dat 
iedereen dat zo gaat 
ervaren. Want “Je gaat 
het pas zien als je het 
door hebt” 😉

Roerdompplein 19
2025 CS  Haarlem

De Koningin Emmaschool is onderdeel van stichting
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Vervanging speeltoestellen Lijsterstraat

Beste Wijkbewoners,
Wisten jullie dat je meldingen over de leefomgeving 
makkelijk zelf kan melden?

De volgende zaken kan je melden:
 • Zwerfvuil
 • Lang gestalde fietsen 
• Stoeptegels die scheef liggen of verzakt zijn
• Onkruid bij bijvoorbeeld boomsingels of in plantsoenen
• Hondenpoep op straat
• Verlichting die niet werkt
• Afval bijplaatsingen en grof vuil plaatsingen

Het belangrijkste kenmerk van het concept Lief & 
Leedstraat is eenvoud. Een of meerdere bewoners in 
de straat (vaak gangmakers genoemd) beheren het Lief 
& Leedpotje. Dit potje wordt jaarlijks gevuld met een 
bedrag van ca 100-150 euro (al na gelang het aantal 
bewoners in de straat). Vanuit dit potje worden kleine 
attenties betaald zoals bijvoorbeeld een bloemetje, een 
reep chocola of een kaart voor een buur die ziek is of 
eenzaam, voor een nieuwe bewoner, voor een echtpaar 
dat 50 jaar getrouwd is enzovoorts. Iedereen in Haarlem 
kan een Lief & Leed potje aanvragen bij Dock.

Lijkt het je leuk om ook gangmaker te worden van jouw 
eigen Lief & Leedstraat? Neem dan contact op met 
coördinator van Lief & Leedstraten 
Haarlem: Marieke Groenendijk via 
liefenleed.haarlem@dock.nl. Kijk 
voor meer informatie op: www.
liefenleedstraat.nl

PAULINE LANDWEHR JOHANN

Lief en Leedstraat

Vorig jaar zijn we gestart met een Lief & 
Leedstraat in de Drususstraat en het brede 
deel van het Batavierenplantsoen.

Hoe je soms met een klein gebaar iemand een 
goed gevoel kan geven, merken wij in onze Lief & 
Leedstraat regelmatig. Ook dit jaar vonden bloemen 
hun weg naar bewoners die een skiongeluk hebben 
gehad, of ziek zijn. Maar ook cadeautjes voor de 
geboorte van twee nieuwe plantsoenbewoners en een 
kaartje voor nieuwe bewoners. Zo spreken we elkaar en 
kijken we een beetje naar elkaar om.

Een kaartje of bosje bloemen kan echt een opsteker 
zijn. Het ontvangen budget van de gemeente maakt ons 
actief om naar elkaar om te kijken. Alleen daarom al zou 
iedere buurt zo’n potje moeten hebben. Goed initiatief! 
Waarvoor dank @gemeente Haarlem!

DAVE HOEKSTRA

Het idee is in 2014 ontstaan als buurtproject. Buren 
spelen namelijk een belangrijke sociale rol, ze zijn 
immers altijd voorhanden. Ze zijn vaak bereid tot 
gesprekjes, zijn goede signaleerders en kunnen 
makkelijk praktische hulp bieden zoals boodschappen 
doen of hondje uitlaten.

MELDINGEN GEMEENTE

Het is tijd voor vervanging van de speeltoestellen in de 
Lijsterstraat.
De gemeente Haarlem heeft de omwonenden 
hierover geïnformeerd met een brief. Niet alleen 
de speeltoestellen worden vervangen ook de 
ondergrond is aan vervanging toe. De uitvoerder van de 
werkzaamheden is FlexiBilo.

FlexiBilo heeft de bewoners en vooral de kinderen 
gevraagd om een keuze te maken uit drie ontwerpen: 
Colorado, Kabouter Klauter of Boswachter. Er zijn veel 
stemmen binnengekomen. Nu maar afwachten welk 
ontwerp het gaat worden.

Maar welk ontwerp de meeste stemmen ook heeft 
gekregen, er komt in ieder geval kunstgras als 
ondergrond, een duikelrek duo en een speelpaneel met 
vissen.

De verwachting is dat in het najaar de nieuwe toestellen 
geplaatst worden.
Het wordt vast weer een mooie speelplek!

KRANSLEGGING 4 MEI 2023
Zoals gebruikelijk 
heeft de Wijkraad 
Dietsveld-Vogelbuurt 
weer een krans 
gelegd bij het 
monument op de 
Jan Gijzenbrug.

Afwijkend van 
andere jaren 
werd er niet 

verzameld in de Maria-kerk maar voor het Schoter, 
de scholengemeenschap aan de Sportweg. Rond 
half acht ging de groep met belangstellenden rond 
de sportvelden van het Noorder Sportpark en het Jan 
Gijzenpad naar de herdenkingsplaats. Deze route was 
eveneens nieuw en, voor de niet zo snel ter been zijnde 
ouderen, best een lange wandeling. Het tijdstip waarop 
we bij het monument aankwamen was net voor 20.00 
uur.

Na de stilte werd er door verschillende sprekers 
aandacht besteed aan de gevolgen voor de generaties 
na de oorlog. Vanuit de organisatie werd het leven 
en de dood een van de slachtoffers van de fusillering 
belicht. Dat is een wat meer persoonlijke insteek dan de 
herdenking van de gehele groep gedode burgers.

De bedoeling is volgend jaar weer een ander slachtoffer 
als middelpunt te nemen.

Het was geweldig om te zien hoeveel mensen zich 
verzameld hadden bij de herdenking, zowel jong als oud 
waren ruim vertegenwoordigd. De oorlog is dus nog niet 
vergeten.

MARTIN VAN DE PAVERT

Via de BuitenBeter app kan je dit eenvoudig melden.

Maak een foto van het probleem, de locatie wordt over 
het algemeen al ingevuld (als je je locatie in je telefoon 
hebt aanstaan), je geeft aan om wat voor probleem het 
gaat en een korte omschrijving en dan stuur je het op. 

Mijn ervaring is dat de meldingen over het algemeen 
redelijk snel worden opgelost. Zo werken we allemaal 
samen aan een schone en veilige leefomgeving.

CARLA VAN ZANTVLIET

Heb jij ook liever een goede buur dan een verre vriend? 

Meld je dan nu aan als Lief & Leedstraat en krijg een 

Lief & Leedpotje om je buren op bepaalde momenten 

een hart onder de riem te steken en op een leuke manier

contacten te leggen. Je kunt bijvoorbeeld een kleine attentie

geven bij ziekte, eenzaamheid, verlies van een dierbare 

of juist vanwege een vrolijke gebeurtenis zoals het 

behalen van een diploma, huwelijk of geboorte.

 

 

 

 

Liever een goede buur...

Vragen of aanmelden?
Stuur een e-mail naar:

liefenleed.haarlem@dock.nl

WAT IS EEN LIEF EN LEED STRAAT EIGENLIJK?

Foto: E. Kooij-Verbaten
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Werkgroep Skaeve Huse
en Noord-Akendam

de Hekslootpolder, niet te dicht bij de boerderij en ook 
niet te dicht bij de Vergierdeweg. Of dat de definitieve 
plek wordt is nog niet zeker want de begroeiing, de 
oriëntatie van de huisjes ten opzichte van elkaar, 
de hekwerken en de toevoerwegen, moeten nog 
bestudeerd worden.

In de laatste vergadering van 15 mei waren de 
tekeningen al omgezet naar 3D-beelden om de 
definitieve voorstellen nog duidelijker te kunnen zien. 
Een bezoek aan de Skaeve Huse in Hilversum werd ook 
uitvoerig behandeld. Leren wat de beste aanpak is om 
de plek aan de Vergierdeweg succesvol te laten zijn. 
Maar, nogmaals, nog niets is zeker.

Dat geldt ook voor de boerderij, in bezit van 
Recreatie Noord-Holland. De grond van de boerderij 
ligt in de gemeente Haarlem maar is in bezit van 
Staatsbosbeheer. Staatsbosbeheer kan niet zomaar 
grond verkopen, daar moet in Den Haag verder 
over besloten worden. Een bestemmingsplan voor 
dat gebied is dan een vereiste. Voordat er een 
bestemmingsplan ligt moet de bestemming van de 
boerderij bekend zijn, wie gaat er iets ‘doen’ in de 
boerderij. En dat hangt weer af van de Skaeve Huse. Kip 
en ei problematiek.

Bij de laatste vergadering waren ook de Burgemeester 
(hoofd Veiligheid) en Wethouder (Hr. Roduner, 
projectverantwoordelijke) aanwezig. Met het concreter 
worden van de plannen, moet er ook meer nagedacht 
worden over Veiligheids- en beheersplannen.
Voordat er iets definitiefs gaat gebeuren, zal het zeker 
2024 zijn. Er is nog veel werk te verzetten en veel te 
bespreken.

MARTIN VAN DE PAVERT

Een aantal jaar geleden is in het kader van Actie 
Steenbreek deze buurttuin aangelegd door de 
gemeente Haarlem. De voorwaarde hiervoor was dat 
deze door de bewoners zou worden bijgehouden. 
En dat gebeurt nu maandelijks (over het algemeen 
op de 1e zaterdag van de maand vanaf maart tot en 
met oktober) met een enthousiaste groep mensen. 
De tuin staat er tegenwoordig dan ook weer gezellig 
bij.

OPROEP

Echter maken vele handen licht werk en zijn we nog 
op zoek naar mensen die af en toe kunnen helpen. 
Mocht je hier zin in hebben, mail dan 
naar carla@zantvliet.com

CARLA VAN ZANTVLIET

Buurttuin Rijksstraatweg/Hoek Vergierdeweg

Om maar met de conclusie te beginnen: Er is nog een 
lange weg te gaan voordat de huisjes van de Skaeve 
Huse (SH) bewoond zijn. Het maken van plannen 
verloopt voorspoedig maar er zijn veel hobbels te 
nemen.

Even terug in de geschiedenis. De gemeente heeft 
voor een kleine groep moeilijk te plaatsen bewoners 
huisvesting nodig. In een gewone straat passen ze 
niet en opnemen in een inrichting is ook niet mogelijk. 
De ruimte rond de boerderij Noord-Akendam is als 
plaats voor huisvesting van zo’n 6 bewoners door de 
gemeente aangewezen. Dat er veel weerstand zou zijn 
tegen de plaats was duidelijk, de angst voor overlast en 
verminderde veiligheid waren de hoofdonderwerpen. 
Alle groepen die mee wilden denken of hun tegenstand 
wilden aangeven, werden verzameld in de Werkgroep 
Skaeve Huse.

Naast de Skaeve Huse staat de boerderij Noord-
Akendam en die had last van nogal wat achterstallig 
onderhoud, delen van de boerderij waren ingestort 
of leeggeroofd. Het herstel en de toekomst werden 
geparkeerd in de Werkgroep Noord-Akendam.
Sinds de eerste bijeenkomst in maart 2022 hebben de 
werkgroepen in meerdere vergaderingen hun zorgen 
kunnen uiten over de toekomstige bewoners van de 
SH en de staat van de boerderij. Een extern bureau 
(Tertium) en gemeenteambtenaren hebben alle 
argumenten en plannen in documenten en tekeningen 
omgezet, als houvast naar de toekomst.

In de vergadering van december werden de eerste 
tekeningen van het gebied getoond, met de ingetekende 
huisjes. De werkgroep mocht de voor- en nadelen van 
de diverse plekken bespreken en een keuze maken. 
Unaniem werd gekozen voor gebied ‘C’. Niet te dicht bij 

L I T H   G R A F E N
D E  

H A A R L E M

D R U K  |  P R I N T  |  S I G N
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Uitleg: Wat is nu eigenlijk ‘participatie’? 1

Als wijkraadsleden merken wij regelmatig 
op dat het voor veel mensen onduidelijk 
is wat ‘participatie’ inhoudt. Er is sprake 
van participatie wanneer invloed en/
of controle wordt overgedragen aan 

de participanten. Bijvoorbeeld doordat mensen 
meedenken, meebepalen of zichzelf organiseren. Het 
element ‘collectiviteit’ is van belang. Er is pas sprake 
van participatie als het vraagstuk voorbijgaat aan een 
individueel belang. Het gaat dus niet om het plaatsen 
van een dakkapel op een woning, maar bijvoorbeeld om 
de herinrichting van een wijk of het opstellen van een 
omgevingsvisie, dus een vraagstuk dat breder speelt.
De gemeente Haarlem wil graag dat haar inwoners 
meedenken over bepaalde plannen. Om het begrip 
‘participatie’ te verduidelijken hebben wij Claudia 
Tempelman gevraagd om een aantal vragen over 
participatie te beantwoorden.

Wilt u zich voorstellen?
Mijn naam is Claudia Tempelman. De afgelopen 14 
jaar heb ik verschillende functies bij de gemeente 
Haarlem mogen vervullen. Van woordvoerder tot project 
Communicatieadviseur.

Wat is participatie en welke vormen zijn er?
Er zijn twee begrippen gangbaar namelijk overheids- en 
burgerparticipatie. Bij overheidsparticipatie doet de 
gemeente mee met een initiatief van bewoners.
Bij burgerparticipatie vraagt de gemeente bewoners 
mee te denken/te doen als de gemeente zelf de 
initiatiefnemer is. Binnen deze laatste zijn er dan 
verschillende niveaus van invloed. Vaak wil de 
gemeente horen wat er leeft, maar soms is de inbreng 
van de omgeving groter, dan worden er gezamenlijk 
besluiten genomen in het proces en is er bijvoorbeeld 
een klankbordgroep opgericht.
Uiteindelijk is het de gemeenteraad die over het 
resultaat van de participatie een besluit neemt.

Het is dus wat anders dan inspraak. Participatie heeft 
een bepaalde mate van samenwerking. Bij inspraak (na 
een participatieproces) reageert men op een concreet 
plan.

Hoe weet een inwoner met welke participatievorm hij/
zij van doen heeft?
Dat is meteen een van de aanleidingen om het huidig 
beleid te actualiseren. (Meer informatie:
https://haarlem.nl/aanpassing-participatiebeleid). We 
merken dat we te vaak onvoldoende duidelijk maken 
waarover mensen precies kunnen meedenken. Als 
gemeente willen we dat in de toekomst duidelijker 
overbrengen!

Uitleg: Wat is nu eigenlijk ‘participatie’? 2

Waarom werkt de gemeente met het instrument 
participatie?
We vinden het belangrijk om initiatieven vanuit 
bewoners te faciliteren. Als je als bewoner een idee 
hebt om je eigen omgeving te verbeteren, en het lukt, 
dan wordt het gevoel van verantwoordelijkheid voor die 
omgeving nog groter. Denk maar aan wat er nu gebeurt 
rondom het Posthuis in het Zaanenpark.

Voor burgerparticipatie geldt dat door de inbreng van 
anderen, vaak directe bewoners, op voorgenomen 
beleid of bij projecten het beleid en de plannen beter 
maakt.

Waarom bestaat participatie als er ook elke 4 jaar 
verkiezingen zijn voor de gemeenteraad?
De gemeenteraad is de basis voor de wijze waarop de 
stad wordt bestuurd. Echter dat gebeurt op hoofdlijnen. 
In de uitwerking is inbreng van bewoners belangrijk om 
plannen en projecten beter te laten aansluiten op wat 
er leeft. Daarmee is participatie een verrijking van onze 
lokale democratie, geen vervanging.

Wie bepaalt of er participatie wordt ingezet? Kunnen 
inwoners zelf ook om het instrument participatie 
vragen?
In het nieuwe beleid willen we vooraf scherper 
formuleren waarom (burger-) participatie wordt 
ingezet. De belangrijkste afweging daarbij is dat er voor 
bewoners echt wat in te brengen moet zijn.
De gemeenteraad of het college bepaalt of over een 
onderwerp participatie kan worden georganiseerd.

En als bewoner kun je ook een initiatief nemen. Dan is 
het aan de initiatiefnemer om het participatieproces te 
organiseren.

Welke voorbeelden van participatietrajecten kunt u 
geven?
Jaarlijks worden tientallen participatie processen 
georganiseerd. Het gaat daarbij om allerlei 
onderwerken. Van mobiliteitsbeleid tot de herinrichting 
van een straat. Op de website van de gemeente is onder 
elk gebied te zien welke participatie processen er lopen. 
Ook jullie als wijkraad geven goede informatie over 
lopende participatie op jullie website!

Wie zijn er betrokken bij een participatie-traject?
Bij participatie komen veel verschillende groepen bijeen. 
Bewoners, of mensen die specifiek iets weten over 
een bepaald onderwerp, ambtenaren, burgemeester en 
wethouders. Maar ook de gemeenteraad, zij doen niet 
direct mee aan het proces maar geven wel aan of en 
waarover participatie kan worden georganiseerd.

Waarom is het interessant voor inwoners van een wijk 
om deel te nemen aan een participatietraject?
Als je wordt gevraagd mee te denken over een 
onderwerp dat speelt in jouw directe omgeving dan 
kun je door deelname aan de participatie aangeven 
wat jij belangrijk vindt bij komende veranderingen. Of 
waar (meer) aandacht voor moet zijn. Die kans moet je 
eigenlijk nooit laten lopen. Ook al is het niet zeker dat 
wat jij inbrengt ook wordt verwerkt in de uiteindelijke 
planvorming.

Wat zijn nu verrassende opbrengsten geweest uit 
participatie-trajecten uit het verleden?
Een voorbeeld waar ik zelf bij betrokken was is 
bijvoorbeeld de participatie rond de Bison bowling. 
Toen de gemeente daar kaders voor opstelde bleek 
dat de bewoners geen supermarkt op die plek wilden. 
Het is heel belangrijk voor de gemeente om dergelijke 
signalen te ontvangen zo kan zij haar plannen daarop 
aanpassen.
Wat voor een supermarkt geldt, geldt natuurlijk niet bij 
voorzieningen die je als gemeente moet realiseren. Dan 
gaat het niet zozeer om de vraag OF het er komt maar 
kun je wel in gesprek over HOE het er komt.

Als belanghebbende kun je ook een 'zienswijze' 
indienen? Wat is dat precies en wordt deze 
mogelijkheid nu vervangen door de ‘participatie’?
Een zienswijze geven blijft nog steeds een mogelijkheid. 
Dat hoort bij de inspraakperiode. Vaak, niet altijd, is 
daarvoor al een participatieproces georganiseerd.

HAARLEM WIL AFVALTEAMS SAMENSTELLEN 
OM STRATEN SCHOON TE VEGEN

Zwerfafval is afval dat mensen bewust of 
onbewust weggooien en achterlaten op 
plaatsen die daar niet voor zijn bestemd. 
Het bestaat voor het grootste gedeelte uit 

verpakkingsmaterialen van eten en drinken, sigaretten 
en kauwgom. Het weggooien van afval op straat zorgt 
voor een vervuild straatbeeld, is slecht voor het milieu 
en is strafbaar. Uiteindelijk zullen alle inwoners van de 
gemeente opdraaien voor de kosten van het opruimen.
Als het aan het gemeentebestuur van Haarlem ligt, 
worden er binnenkort meer teams van vrijwilligers 
opgezet om afval te rapen in de stad. Dat moet vooral 
gebeuren in de wijken waar nu weinig vrijwilligers 
voorhanden zijn om zwerfvuil te verzamelen en weg te 
gooien.

Volgens de gemeente zijn er nu ongeveer 45 inwoners 
actief als ambassadeurs en adoptanten vanuit de 
Stichting De Stad Heeft Je Nodig
(https://destadheeftjenodig.nl ). Zij zijn de ogen en 
oren in de wijken voor zwerfvuil en het plaatsen van vuil 
naast afvalcontainers.

Uiteindelijk is het doel dat niet alleen vrijwilligers 
zichzelf aanmelden, maar dat de gemeente ook actief 
op zoek gaat naar Haarlemmers die gebieden in de stad 
schoon willen houden.
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Haarlem bereidt zich voor op 
kl imaatverandering

Ook rijdt er deze zomermaanden een ‘tegeltaxi’, om 
de weggehaalde tegels op te halen. Als u vragen heeft 
over een groene, klimaatadaptieve tuin, dan kunt u op 
de woensdagmiddag tussen 14.00 en 16.00 uur terecht 
bij het spreekuur van Natuur- en MilieuEducatie (NME) 
aan de Kleverlaan 9. En om groene daken te stimuleren 
biedt de gemeente hier nog een subsidie voor aan.

Als gemeente voeren we door de hele stad projecten 
uit die voldoen aan klimaatadaptieve voorwaarden en 
als inwoners dit doen voor hun eigen tuin, dan kunnen 
we beter met de veranderingen van klimaat omgaan. 
Wij hopen dat we daarom samen zo snel mogelijk aan 
de slag gaan! Wilt u weten wat u zelf kunt doen? Kijk op 
www.haarlem.nl/groen of kom langs bij de NME.

ELWIN LEUSINK

Beleidsadviseur water, riolering en klimaatadaptatie
afdeling BBOR beleidsontwikkeling

Door veranderingen in het klimaat hebben we steeds 
vaker periodes van extreme neerslag, hitte en droogte. 
Zo zagen we de afgelopen jaren al meerdere malen de 
Rijksstraatweg onder water staan. Daarom werkt de 
gemeente aan het klimaatadaptief maken van Haarlem.

Hoe doen we dat?
We maken Haarlem klimaatadaptief door meer ruimte 
te bieden aan water, groen en minder verharding 
te maken. Dit is vaak een lastige keuze, omdat een 
belangrijk deel van de ruimte al gebruikt wordt voor 
woningen, tuinen, geparkeerde auto’s, fietspaden en 
speeltuinen. Gemeente Haarlem moet daarom soms 
bij het herinrichten van een straat keuzes maken die 
beter voor het klimaat zijn. Denk daarbij aan verharding 
weg te halen van bredere straten en stoepen, gebruik te 
maken van waterdoorlatende stenen etc. De gemeente 
neemt dit allemaal mee bij het maken van een ontwerp 
en gaat samen met de buurt kijken hoe dit een goed en 
werkbaar ontwerp wordt. De komende jaren staan er 
enkele projecten in de Vogelenbuurt op de planning.

In de Vogelbuurt en Dietsveld is er meer nodig dan 
alleen de openbare ruimte van meer groen voorzien. 
De gemeente hoopt dat bewoners, scholen en andere 
organisaties mee willen werken door hun eigen 
tuinen en buitenruimte ook klimaatadaptief maken. 
Dit kan bijvoorbeeld door tegels weg te halen, groen 
te planten en ervoor te zorgen dat lagere delen van 
de tuin even onder water mogen staan. De gemeente 
ondersteunt financieel vele groene initiatieven, zoals 
de tegelwip actiedagen die in april en september 
worden georganiseerd. Tijdens deze dagen krijgt u 
tegen inlevering van uw tegels een plant ervoor terug. 

Een jaarvergadering kent zijn formele plichten. De financiën moeten gecontroleerd zijn en goedgekeurd Een jaarvergadering kent zijn formele plichten. De financiën moeten gecontroleerd zijn en goedgekeurd 
worden. De samenstelling van het bestuur is natuurlijk ook een agendapunt, net als er een terugblik is op worden. De samenstelling van het bestuur is natuurlijk ook een agendapunt, net als er een terugblik is op 
het afgelopen jaar, het Jaarverslag.het afgelopen jaar, het Jaarverslag.

Terugkijkend zijn er veel werkzaamheden uitgevoerd door de wijkraad, een greep uit de behandelde Terugkijkend zijn er veel werkzaamheden uitgevoerd door de wijkraad, een greep uit de behandelde 
onderwerpen:onderwerpen:
 • Omgevingswet • Omgevingswet
 • Mobiliteitsbeleid • Mobiliteitsbeleid
 • Werkgroep Verkeersveiligheid in de buurt • Werkgroep Verkeersveiligheid in de buurt
 • Smiley Jan Gijzenkade • Smiley Jan Gijzenkade
 • Overlast “jongeren” rond Koningin Emmaschool • Overlast “jongeren” rond Koningin Emmaschool
 • Bomenproject • Bomenproject
 • Participatie trajecten als Energiepark Schoteroog, herinrichting Spaarndamseweg, werkgroep Skaeve  • Participatie trajecten als Energiepark Schoteroog, herinrichting Spaarndamseweg, werkgroep Skaeve 
  Huse, Luchtkwaliteitsmeting Haarlem  Huse, Luchtkwaliteitsmeting Haarlem
 • Invulling Braderie of Wijkfeest • Invulling Braderie of Wijkfeest
 • Kruispunt Rijksstraatweg/Jan Gijzenkade • Kruispunt Rijksstraatweg/Jan Gijzenkade
 • Gereguleerd (betaald) parkeren • Gereguleerd (betaald) parkeren
Veel van deze onderwerpen spelen ook nog in 2023, dus we kunnen dus nog even voort. Nog verder in Veel van deze onderwerpen spelen ook nog in 2023, dus we kunnen dus nog even voort. Nog verder in 
de toekomst kijkend wordt het wat minder duidelijk. De gemeente heft per januari 2024 de wijkraden op, de toekomst kijkend wordt het wat minder duidelijk. De gemeente heft per januari 2024 de wijkraden op, 
en wil verder gaan met wijkplatforms. Er zijn al veel gesprekken geweest met de gemeente en andere en wil verder gaan met wijkplatforms. Er zijn al veel gesprekken geweest met de gemeente en andere 
wijkraden over de transitie naar wijkplatforms. De reden van de wijziging is om een hogere en meer diverse wijkraden over de transitie naar wijkplatforms. De reden van de wijziging is om een hogere en meer diverse 
participatie van inwoners en andere belanghebbenden uit de wijk te realiseren. Of het veranderen van een participatie van inwoners en andere belanghebbenden uit de wijk te realiseren. Of het veranderen van een 
wijkraad naar een wijkplatform er aan bijdraagt, is de vraag die nu voor ligt. Eind van dit jaar moeten zaken wijkraad naar een wijkplatform er aan bijdraagt, is de vraag die nu voor ligt. Eind van dit jaar moeten zaken 
duidelijk zijn.duidelijk zijn.

Als laatste onderdeel werd een onderwerp behandeld dat ook voor onze wijk nog vergaande gevolgen gaat Als laatste onderdeel werd een onderwerp behandeld dat ook voor onze wijk nog vergaande gevolgen gaat 
hebben; de energietransitie, ‘van het gas af’. Hoe dat in onze wijk gaat gebeuren weten we niet, maar een hebben; de energietransitie, ‘van het gas af’. Hoe dat in onze wijk gaat gebeuren weten we niet, maar een 
voorbeeld uit een andere wijk werd als mogelijkheid gepresenteerd, een presentatie van een Buurtinitiatief voorbeeld uit een andere wijk werd als mogelijkheid gepresenteerd, een presentatie van een Buurtinitiatief 
Warmtenet in het Ramplaankwartier door Eelco Fortuijn. Het is geweldig te zien hoe het daar is opgepakt Warmtenet in het Ramplaankwartier door Eelco Fortuijn. Het is geweldig te zien hoe het daar is opgepakt 
en hoe ver ze al zijn.en hoe ver ze al zijn.

Of zo’n initiatief in Haarlem-Noord ook mogelijk is werd uitgelegd door Maarten Verhoeven. Om dit Of zo’n initiatief in Haarlem-Noord ook mogelijk is werd uitgelegd door Maarten Verhoeven. Om dit 
initiatief om te zetten naar daden, zal nog het nodige moeten gebeuren, maar de uitleg was helder.initiatief om te zetten naar daden, zal nog het nodige moeten gebeuren, maar de uitleg was helder.
De goed bezochte Jaarvergadering werd afgesloten met een ‘borrel’ en gelegenheid om na te praten. De De goed bezochte Jaarvergadering werd afgesloten met een ‘borrel’ en gelegenheid om na te praten. De 
wijkraad mag weer een klein jaar verder.wijkraad mag weer een klein jaar verder.

MARTIN VAN DE PAVERTMARTIN VAN DE PAVERT

Jaarvergadering WijkraadJaarvergadering Wijkraad
Dietsveld-Vogelbuurt, 8 maart 2023Dietsveld-Vogelbuurt, 8 maart 2023

DOOR VERANDERINGEN IN 

HET KLIMAAT HEBBEN WE 

STEEDS VAKER PERIODES 

VAN EXTREME NEERSLAG, 

HITTE EN DROOGTE.



INFORMATIE OVER DE WIJK

Vergaderdata 
Wijkraad Dietsveld - 
Vogelbuurt

Wilt u een artikel plaatsen in de eerstvolgende Nieuwsbrief van de 
wijkraad?

Lever uw kopij dan in vóór: 15 oktober 2023

U kunt dit doen door een e-mail bericht te sturen aan:
nieuwsbrief@wijkraaddietsveldvogelbuurt.nl

COLOFON

Wijkraadleden
Voorzitter: Bert-Jan Rip 
Secretaris: Rina Stroo
Penningmeester: Vacant
Notulist: Barbara Pronk
Overige wijkraadleden: Daniël Koomen (website)
 Jacqueline Kuiter
 Pauline Landwehr Johann
 Martin van de Pavert
 Esther Pieters

Bereikbaarheid:
Website: www.wijkraaddietsveldvogelbuurt.nl 
Email: info@wijkraaddietsveldvogelbuurt.nl
Facebook: www.facebook.com/dietsveldvogelbuurt.nl

Gebiedsagent: Ronald Kales tel.: 0900-8844

Melding openbare ruimte
Klachten over de openbare ruimte, kunt u melden op:
• https://haarlem.nl/contact-iets-melden-klacht-idee
• op de Buiten Beter app

Of bel de gemeente Haarlem via Klantcontact centrum:
telefoon 14 023

Overlastmeldingen kunt u doen via:
• www.haarlem.nl,
• Het Klant Contact Centrum 14023
• Meldkamer Veiligheid & Handhaving 023-5114950.

De nieuwsbrief is een uitgave van:
Wijkraad Dietsveld/Vogelbuurt

Redactie: 
Jacqueline Kuiter
nieuwsbrief@wijkraaddietsveldvogelbuurt.nl

Ontwerp en drukwerk: 
De Lithografen Haarlem

Elke tweede woensdagavond van 
de maand vergadert de wijkraad. De 
vergaderingen zijn openbaar en u 
bent van harte welkom. U kunt ook 
altijd een agendapunt inbrengen 
tijdens de vergadering.

Plaats: 
Vergierdeweg 50 te Haarlem
In het gebouw van de dagopvang 
van Kennemerhart (het Schoterhart), 
gelegen achter het Schoterrechthuis.

Aanvang: 
20.00 uur

Data 
Juli en augustus zomerstop
13 september 2023
11 oktober 2023
8 november 2023
13 december 2023
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